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T^EKTï SEVEJSTTJf DAY— Saturday, j?pr?7 15 
cnuri met pursuant to adjournment, and the proceed 

• Lrîread over by the Judge Advocate. 
Major General WORTH recalled tor the defence 

fi wra! Worth begged to make a slight correction in his 
of yesterday, where it commences in my reply to 

tum yesterday, as to the arrival of the commissioners 
answering that question 1 blended two inter 

«upv 'it the General-in-Chief ». At the time of the conver 
Lfaareferred to, a flag was announced, and I think in con 

with the Mexican Commissioners, when we lefr, and 
r:" invited to return at a later hour in the afternoon when 
v, 4«encan Commissioners arrived, and I was present at IÜP interview of the General-in-Chief with the American 
Cotnmwioners (Gens. Uuitman and others), referred to in 

^cS-Atthe time the conversation occurred relative to the 
-[.„ointment of commissioners, did witness hear Gen. Pillow 
rtfGen.Öcott had done right to appoint Gen. Uuitman one 
»I the commissioners ? 
t \ -Ves That was however in -eply to some remarks ol 
thé General-in-Chief, in reference to the appointment of Gen. 
Quitman [ don't know that he said he had done right or 
i,ot bat there was an expression of approval, evincing grati-
kation at the appointment ot General Uuitman. The 
whole conversation was in the same connection with that 
stated yesterday. 
ü-Was witness present at. («en. Scott s quarters at .. 

conference held at Tacubaya on the night of the 12th ot Sep 
umber • and if so. witness will state the views respectively of 
Mill tiens. Scott and Pillow, relative to the attack on Cha-
DoJlépec tlie following morning ? 

A -1 was prirent at a meeting ot several general officers, 
at the quarters of the General-in-Chief. The reference to the 
oaeratiOBi of the attack on the works of Chapultepec war 
introduced by some remarks of the General-in-Chief, follow, 
ed by an explanation, and the exhibition of adiagram by ont 
of tin?Engineers— 1 think Capt. Lee. There were several 
jioint* remarked upon, more frequently addressed, as I con 
reived, to Gens. Pillow and Uuitman, who were immediate­
ly to participate in the assault upon Chapultepec. The idea 
waisuggested in the course of the conversation, whether as 
intention, or hypothetic-ally. I cannot now say, whether the 
attack upon the work should l>e direct or in passing round 
the base in the first instance. After the General-in-Chief 
ami the Engineer officer who followed him in the explana­
tion of the diagram, Gen. Pillow entered into the conversa 
tion ; he strennonsly urged the direct attack with his division 
became, 1 suppo?eu (so far as I understood the conversation) 
that it was to be acoinbined operation of his and Gen. Uuit. 
man's divisions, and expressed a desire to conduct the attack 
with bis whole division. When F lei t the apartment, which 
1 dill on the gentleman being summoned to another room, to 
my knowledge, the details of the attack had not been deli-
mtely settled. Having occasion to retire to my nuarters, on 
taking leave I asked the General-in-Chief for orders for my 
own government, which 1 received. 

U— Did witness understand, that, agreeably to General 
Scott'» plan of attack. General Uuitman was to move upon 
one road and Gen. Pillow upon another toad, and thus sur­
round Chapultepec ? Was it in reference to this plan that 
(Jen. Pillow urged that he might with his division be per­
mitted to make a direct attack ? 

A—The question assumes that I have stated what I do not 
remember to have stated. [Uuestion in mannscript handed 
to Gen. Worth by Judge Advocate.] Befèrring to my pre­
nons answer, and from the nature of the conversation, to 
the best of my recollection as to whether the proposed move­
ment around the work was merely a suggestion thrown ou' 
tor «moderation—and in this light I apprehend it should be 
coustrned—1 consider the wish expressed by Gen. Pillow to 
make a direct attack upon Chapultepec, and with his whole 
.r.Nuii, combatting that suggestion. The ouestion 
»[teaks of a plan : in my answer to the suggestion, 1 do not 
consider it a plan until all was determined upon. As I have 
already stated, the details of the attack had not been défini-
üvely settled. 

(i-Does witness recollect to have heard Gen. Scott say 
that he wished Gen. Uuitman and Gen. Pillow to shake 
handiat the junction of the road, and thus make Chapulte-
pec feel its isolation ? 

A-There were some such expressions uttered. I am not 
reared to say that the language was uttered as a wish, but 

ratberas an interrogatory. There were several ideas thrown 
out as to the different modes of attacking. According to 
m* present impression, the suggestion* thrown out by either 
oithe parties ia the first instance, were thrown out in the form 
:n which 1 have stated,and appeared wholly acceptable to the 
other, f understood subsequently, and have no doubt it was 
'iieease, that the discussion was resumed, (but it is not my 
OWD knowledge,) and the details of the attack definitively 
titled. 

U-Did Gen. Pillow, in this conversation, say that there 
was a battery on General Uuit man's road, and one on Iiis 
'oaii.botli of which must be carried by the bayonet; and 
did not Gen. Pillow ask Gen. Scott why tight those battr  

A-Geii. Pillow remarked there were batteries upon both 
ro*ds; a fact which 1 believe we all knew. He used the ex-
prewiou when urging a direct attack with his whole division, 
and probably in relercnce to the suggestion about enveloping 
tbework in the first instance, 4* Why fight two or three 
latties?" And whether that remark was addressed to the 

••eneraJ-in-chiel* or to Gen. Uuitman particular/y, 1 am 
.nable to say—the latter officer occasionally joining in the 
unversation. The remark was made by Gen. Pillow or 

'•en. Uuitman, speaking of the nature of the ground, that 
t'y (the batteries relerred to in the last question) could not 

»turned. 
ft-After the victories of Contreras and Çhurubuico, w_, 

or was not, the city of Mexico as much in the power of the 
Amencan army, as on the evening of the 13th of September ? 
A-That question, may it idease the Court, opens a wide 

range of opinion, and I should have to go into a long state­
ment of the grounds of my opinion. 

, [Gen. Pillow ro>e to make a statement that the grounds of 
opinion were not railed for. The Court here interrupted 

and reminded him of the rule* of the Court, that all 
»pinenU should be in writing, lie said it was not an ar­
riment. The Court replied that it was one as to the rele­
vancy ot tin» «{ueit ion.] 
|Jen. Scott said if the Court wished to go into all of these 

w«!eis^uea—the merits of the armistice—the relative merits of 
tne attack upon Chapultepec, or San Antonio. &c [The 

ourt lierp remarked that the same objection applied to the 
" marks of Gen. Scott, as to ti*iC of the orlier party. They 
um« be m writing.] 

Gen. Pillow said he would submit his argument in writing, 
« follows, viz : r 

relevant'1011011 °°W ,)resente(* 's  deem>d both material and 

In the appeal of Gen. Pillow to the Government, found in 
;r ,i /lu le Secretary of War, (already in evidence be­
dims Court, and introduced by the Prosecutor, he states 

•• zm.itu-r ut 1 ict, that the city of Mexico was in the power 
' '«e A merit ,wi army after the victories of Contreras and 

"nrubusco, which were won at the cost of the blood of 
men ot the army. 

nelurther he opposed the armistice as surrendering 
.^vantages of those victories, and allowing the enemy 

„J'10 "''over hom Ins defeat, without requiring any gua-
PilWM 'heenemy's good faith; and that in his (Gen. 

?' course in regard to this question was, in his opin-
- |o IMJ tonnd the true motive of the injustice done him-
j 'y fie l>eneral-in-chief. in the proceedings from which 
HMvv£\t>ra>'e,l- For the statements in the same 
: v it .n 

;  
ow w?s  arrested on the ground, in part, 

n/f/,;U r' i r/sPp-ctful• It could not have been disre-
t- iu 'r "»J««**, as stated, were true. 

lerelore becomes material to show that the facts, a* 
'Seated, are true. 

matto ^ur wliich Gen. Pillow was arrested, was a 
H'tst to him by law ; and Iiis wrongful 
l oin it?:,. Ve ex?rc ,s® Of a clear legal right, by appealing 

lar-'^m .t :e ' , s  a  nutter directly connected with the 
Lonuvca<V°r(lere«I to be investigated, and therefore 

Wll" lu.the order of the Government directing 
Öf100 ', As such, this proof is offered. 
""Wcttully submitted. 

r  n î, Gir '* J* Pillow, Maj. Gen. U- S. A. 

fc'ainfi!" ?^r  * l, ,bmiuinS his motion, wished to call 
r ,ads"m?? • ? ^0Urt  to  I'a, t  of the order which 
»me." SUc^ ül , ier  matters relating or relative to the 

bfvn''»en"',»? »A( 'vocate asked if the letter referred to had 
r..ord <»riht n n ' '  '"ovv sa '^ ' ,a(l not- but was on the 
' L 1 I1.1 evidence ; and he wished to show 

licwiiifîr^a n ot  " ls  opinion therein was the ground of 
01 'he prosecutor ;.and the disrespect of express-

the en-
true 

as not sent on. 
Gen. Pillow. En-

Üeo"s?iiVl0n• ,the,Kr°und oV'ii'is ar'resT.' 
» I.) lrfc.L l  l ' ,a t  l ' ,e  Court would refer fo the 

1 Winds or
0;.fhe Pam referred to, they would find the 

"tarJn
0,! lhisiarlCil~:il"i that the ,.a,« 

^^te^enthewordur 
'•p ^ .. *"• * 

» Wm,'i,''er |,!lrat'raph JCSof Regulations, f have for. 
H'Jr : "I lcatB copy ol Ibis directly to the Secretary of 

' asamst the hazards of miscarriase. 
G. J. I 'LLLOW.'* 

istake of reference, in the en-

,, gned), 

" iaJ(' Mat the mistake oi reierenct 
'"i'iScnù IL l,rom"tly reportetl to the 
ü' Chief iuÎIl 'iju^ sa'('' M1 tne name of the General-

yS?1 , ,e  Vai , t 'r  should be forwarded. 
'"'Otiiiip? stated[that it would, he knew, be forwarded 
(^rvtofo^. ,° l  Court : and he did no! th'nk it ne-
'•LII,, vart 'alt-îr the explanation, on account of the 
' tii,- ,!r!î ierHn- The Court here interfered, and di-
" VOsiiei.»«^'^'^,11 locease. (ïeneral Scott said, if the 
r ä-'iow,'i/. alleweil to make such remarks, he must 
i'ilïow Wör»»?*.^ î " le  ^ourt  sa '^ those remarks of Gen. 
'"'n.W,/1 ' ' y, loan inquiry from one of the Court, 
•'/r /> . "eu subtnitted his motion, as follows, viz : 

' '^oiu^th ^1 an<iGentlemen of the Court:—I have no 
thai it win (*ue* t ,on. Propounded to the witness, other 

' ^iiuijer t nec€ssarily force me, as prosecutor and late 
whieh' ?0 mt9 t l ,e  writs of the Tacubaya. armis-

5o*nnde-in,.' no. decree, involved in any specification 
^i^tfnH» 'Pa' ,on betöre this Court. 
/R CrtiULn m

I
1-,tl^;0 (Signed) 

The R0  « ' WINFIELD SCOTT. 
^qtfesri'ô,, '  cleared and reopened, decided that 
Q-Did tï not be answered. 

"• leinfpr, io... tjie mornjng 0p tjie 22d August, 
take 

' *een tj lp  riUew on, the morning of the 22d An? 
^Mbreor »n ^nera • ment '°ued by the witness, 

van army i-i.i'i ommissloners on the part of the Ameri-
• ^It toik rni' iesipnalei1 to t reat  of  an armistice ? 
^ûierhîanl îo,'? 'he Commissioners on the part of 
^ in H»«1? I1 Unannounced, but not before they 
" lmy joining : (  lUDe< ' npon, as the General-in-Chief 
l fnçd anotiiMr n .M,,°rnied me that I was to be one. and 
"'taiioß hptwLa. uas '.n ( 'oubt as to the third ; that is, 

or(iH 1 or  three persons. 
i t0  eivJ ^'.ajor-General Scott on the occasion re-
; Aw «,,.,, î n.,V le  I r i t -udly explanations to witness, and 

^aö(Uh,r t-ow- V iy  'îe ^ ia i ' not  appwnted them (the 
N u*d the said 1,1 l ' lc  army) Ccnmibsioners. and if 
"tu ' '."0Mtlon aflOï; i »»11s  r*' , , larks ' S,10V any knowledge of 

• Vtlie IZnJ. Vi] I i lovV 10 an armistice ? 
! i leoe< as|,».^U "în , , leI  addressed himself to Gen. Pillow 

^atory of^L 111 l , ,1 l»a, ,ner  1 have already stated, ex-
- ^^lon hrVa>on why he had not named him on the 
:  *Ppl»eahL # uot  cpnsider his remarks on that occasion 

lUit'an myself, inasmuch as 1 had been named in 
" ̂ ere h. ' al  ")e  "ea«l ot commission, and ceased to 
' Renoir,10wn act- But i{ is  Pr°P«r  1  should add, I was 

'v*et°thedntviro.mrmission b> my °wn act because of a dis-
lan^i. ' » or an entirely diflerent reason. General 

^tion 1 n '.^t^yed no knowledge of General Pillow Si 
•Ording tn re  ïence the armistice, none whatever, 
w of any ,U> °oservation, and I did not remark any or 

Q.-~Pid not. the said Scott the same day give to the witners 
some friendly explanation why he had not, or ought not, to 
name the witness ?s one of the Commissioners? 

A—In answering that question I shall lie obliged to go into 
the re?sons for not being one of the commission. I can re­
mark to the couit and the parties, and they will see I shall be 
very brief. 
" The court does not see the impoitance or bearing of the 

question." 
GEN. SroTT?aid—441 do not insist ; though if answered, I 

wish every latitude to be allowed to the witness." 
(i—; At any reading.of the instructions to the Commission­

ers, did Major (Jen. Pillow join in hope expressed by witness 
that the demand of Chapultepec would l»e made a condi­
tion ; or did wituess expressly call the attention of Major 
Gen. Scott to the opinions of Major Gen. Pillow on the 
subject ? 

A—At the reading of the complete instructions as I sup­
posed them to be (they may have been altered or may not) 
upon my expressing the hope in respect to Chapultepec, 1 
did not call the attention of the General-in-Chief to the opin­
ions of Gen. Pillow—but immediately aller my remark Gen. 
Pillow did express the same or similar sentiments in very 
much the same form and the same manner. 

Ci—In the -written instructions for the American Commis­
sioners read fo witness, was not the demand for Chapu'tepec 
included, and this before any suggestion had been made to 
said Scott by any source known to witness? 

A—In the instructions prepare«! for the Commissioners and 
read to Gen. Pillow and myself in the morning, there was 
not to my recollection of it, a demand for the surrender of 
Chapultepec : but before separating from the General-in-
Chief, and after the conversation previously related, he either 
stated distinctly or intimated his intention to make such a 
demand. At the final reading of the instructions at the 
meeting of the Commissioners with the General-in Chief, 1 
was present later in the day, and remained present by his re­
quest ; heard him read over the instructions to the Commis-
sioners.iaccompanied by the necessary explanations. In those 
instructions then read, there was a demand for the surrender 
of Chapultepec, or that its occupation should be insisted 
upon, in respect to which demand special instructions and 
explanations were given to the Commissioners by the G 
eral-in-Chief. 

a—When the said Scott read the instructions to the Com 
missioners, in part to Gen. Pillow and witness, and informed 
them that he would soon complete the said paper—did he 
not. after the completion of the paper, read again the instruc­
tions to said witness and Pillow, and did not the paper then 
read contain the demand for Chapultepec—and this, before 
any remark on the subject had been made by witness or Gen 
Pillow to said Scott ? 

A—As 1 have already stated to the best of my recollection, 
I repeat that the demand for the surrender of Chapultepec 
wa< not in the first reading of the complete paper ; that if so, 
it diiLnot catch my ear or attention. Had I been aware of it.-
being there, 1 certainly should not have intruded theexpres 
sion of the hope on returning to the room—but such might be 
the'case. That the subject of Chapultepec in it* military as­
pect had been one (the subject) of several conversations be­
tween the General-in-Chief and myself prior to this reading 
and much occupied his thoughts, is within my recollection ; 
but 1 have no knowledge on whicR to found a belief of his 
intention to make if a condition of the armistice until sub­
sequently to the first conversation referred to in my answer. 
There was further conversation on the subject, which result-
dd in the calling of our Engineer, but that does not enter 
into the answer of the question. 

Q.—After the second reading of the paper, witness will 
please rellect and say whether the passage relative to Cha­
pultepec was not then read, and whether the remark of wit­
ness and Major Gen. Pillow was not then made and the read­
ing of the paper subsequently completed ? 

A—I have stated according to my best recollection the or­
der of events in respect to that matter—my impression and 
belief is as 1 have stated. I can recall no knowledge of the 
intention of the General-in-Chief to make that demands 
condition until hearing the instructions read to the Commis 
sioners as already narrated. On the return of Gen. Pillow 
and myself to the private apartment of the General-in-Chief, 
as before stated, the conversation was brief, and interrupted 
by the announcement of the flag. As to whether my re­
mark was made before reading the completed paper, it may 
or may not have been made, I cannot now recollect. 

Ci—Is the witness certain that at the second reading of 
the instructions the demand for Chapultepec was not in­
cluded 1 

A—I answer no; I am not certain—I have already stated 
that according to the best of my belief and recollection it was 
not there—and if it was, it did not catch my attention or my 
ear. 

U—Can the witness recollect in what part of the paper the 
instructions concerning Chapultepec were inserted. Was 
it in the middle or end of the paper ? 

A—I do not recollect. 
li—In the conversation witness says he had held with 

said Scott resj>ecting the Castle of Chapultepec, prior to 
A ugust 22d, witness will state his recollection of said conver­
sation, and whether any thing was said by either respecting 
the demand of Ghapultepec in an armistice, and state what 
were the respective opinions of witness and said Scott—if 
their opinions were at variance ? 

A—The conversations referred to between the witness and 
the General-in Chief, prior to the morning when comparing 
the instructions for the Commissioners, did not refer to the 
armistice, but to the military qualities of the position. In 
regard to its local value for instance, in reference to the com­
mand of Tacubaya, as covering depots and hospitals at that 
place, etc., / believe I had the honor to coincide in opinion 
with the General-in-Chief, but to differ with him in respect 
to its value in an ultimate attack upon the city. About the 
period of those conversations, the General-in-Chief had not 
determined within my knowledge his precise front or point of 
attack upon the city, and remarked on one occasion, while 
yet unresolved on the matter, that once in possession of the 
city the Castle would.fall of course. I think the remark was 
"fall by its isolation." That remark supposed an attack 
upon the city from a different quarter. I think that there 
may not have been more than one conversation prior to 
the conversation between Gens. Scott, Pillow and myself, 
on the morning of the l22d, which was short, brief and hur­
ried—the others we e subsequent. 

U-—When was it that the said Scott said to witness that 
the possession of the city would cause the fall of Chapulte­
pec? Was it before or after the morning of the 11th. when 
the said Scott was endeavoring to ascertain the eligibility of 
an attack on the South side ? 

A—The subject of Chapultepec, and an assault upon the 
city, should circumstances render it necessary, were occasional 
subjects of conversation during the armistice; the more par­
ticular conversation referred to in the question must have oc-

urred after the armistice was dissolved; and from the very 
nature of the circumstances of the case, probably occurred 
bet ween the 8th and the 12th: it was during the period when 
diligent reeonnoissances were in operation upon several 
points, including the South side. 1 believe it was not until 
the 10th or 11th—I think it wa< not until the day on which 
a conference were held at Pied ad, when the point of attack 
was ultimately determined upon before proceeding to the 
conferences at Pie dad. The General-in-Chief gave me in­
structions to select points in connection wiîli the ordnance and 
engineer officer; to select points on which to place batteries 
to bear upon Chapultepec; and I gave to those officers the 
necessary instructions, and they made their report to the 

eneral-in Chief and received his orders, and looked to that 
front of attack. 

I—The witness has spoken of some hypothetical proposi-
ion made of passing around the base of Chapultepec. By 
vliom was such suggestion made, and what countenance, if 

any, did Gen. Scott give to such suggestion ? 
A—1 stated that the idea was thrown out, or the suggestion 
ade as 1 thought interrogatively among other suggestions. 

My impression is, that the remark referred to was made by the 
General-in-Chief, not as a determination, or as evincing a 
fixed purpose, but as a suggestion in the sens e 1 have stated. 
1 have stated in my previous testimony, what. I desire to re­
peat he|e, that the discussion upon the subject was not con­
cluded, nor the details of the operation announced, while I 

as present. 
U.—Does the witness chance to remember that one of the 

wo Major-Generals present, said to the other pleasantly, "we 
ill enter ami shake hands in the work ? " 
A—I have heard of that-remark being made—I have no 

doubt it was made; but 1 cannot recall that 1 myself heard it. 
I waited no longer than to receive my instructions, and re­
tired, l»eing very much irfdisposed. 

CA—Will witness reflect and say. whether it was not Major 
eueral Uuitman, who said playfully to Major General Pil­

low, " we will meet in the wo k and shake hands ? " 
A—1 cannot recall w ho made the remark—whether I heard 

. or heard of it—remembering it however as evincing cordial 
cooperation. From the instant of the summons to another 
room, until I left the apartment, which could not exceed, if 
it reached one minute, my attention vyas occupied in receiv­
ing the orders of the General-in-Chief for the loi lowing morn­
ing, which were expressed in two or three words, 111 answer 

» a simple interrogatory. 
U—Can the witness distinctly remember that said Scott 

said any thing about shaking hands between Gens. Pillow 
ul Uuitman other than within the work ? 
A—I cannot recollect any thing of the conversation, or i>f 

the expressions in the question other tiian 1 have already 
ated. 
U—Has not the witness already stated, admitting about 
ens. Pillow and Uuitman waiting at the base of Chapulte-
v. and shaking hands, and may fie not have mistaken the 
mark made by either Gen. Uuitman or Pillow for one made 

by said Scott ? 
A—I may have been mistaken. I speak to the best of my 

c o l l e c t i o n .  » . - • / •  
U—Was, or 110f, the witness present at the beginning of 

the interview referred to ; and who was present when witness 
reached the quarters of Gen. Scott ? . . 

A—I was present at the beginning of the interview. So 
far as relates to Gens. Pillow and Uuitman, 1 reached there 
certainly before the latter. There were several of the staft 
there before I reached there. 

U—Did thesaid Scott invite the witness to accompany him 
to Piedad on the 11;h of September ; and what was then the 
bias of the said Scott's mind on the point of attack ? 

A—TheGeneral-in-chief invited ine to accompany him to 
Piedad on the day mentioned, and excused me, at my re­
quest, haying many duties on hand—among others, the spe­
cial service with which he had charged me, that of fixing 
points tor batteries. 1 had no doubt then, and 1 wasgratiiied 
to discover, that his intention was to assault that work by a 
cannonade, and I inferred from that proposed operation a <1 is-
position to make an attack of the city 011 that fiont. It was 
an inference I had 110 positive knowledge of until the return 
from Piedad. 

U—What passed in the interview. September 12, between 
said Pillow and Scott, relative to the attack from the west 
by one or two brigades of Pillow's division, with a storming 
party liom Worth's division, aided by the heavy batteries 
Nos. 1,2, 3 and 4, together with a simultaneous attack from 
another direction by Quitman's division, reinforced by 

ith's brigade, and a storming party from Twiggs's di-
ision ? 
A—Among the several suggestions thrown out, and so far 
I was present and heard—they were but suggestions—was 

that by the General-in-chief, that the main assault from the 
west should be with one brigade of Gen. Pillow's division, in 
combination with a storming party of some 250 men, taken 
from any division, and which had been previously organized 
in the same connection of suggestion : an attack from Gen. 
Uuitman's command, similarly combined with a storming 
partv. was to assault the other or south front in the same con­
nection ; the tire m the early morning, of the batteries re­
ferred to. was to be resumed and continued until the time of 
making the assault ; and 1 afterwards understood that the 
cessation of the tire of those batteries was to be the signal tor 
the assault. It was in reference to the first point that I un­
derstood Gen Pillow to allude, when he expressed his desire to 
have his whole division. YVhen Gen. Uuitman spoke lie 
differed in several points from the suggestions, and when I 
separated from the parties 1 had no clear and distinct ulea 01 
what were to be the details of the operations tor the next mor­
ning ; and hence it was before leaving that I asked the Gen­
eral-in-chief for orders for the government ot my own com­
mand, and received them. , p 

U—The witness has spoken of the selection of sites lor 
heavy batteries against Chapultepec on the morning of the 
11th. What does witness chance to know of the collection 
of scaling ladders ? 

A—The General-in-chief charged me with the collection. 

of scaling ladders, and I entered immediately upon the duty 
giving the necessary instructions to Uuartermaster Myers, of 
iriy division, who in a short time reported the number ob 
tained. They were ladders gathered from the town people, 
to be used as scaling ladders, and seperated, where their 
length admitted, into more than one. On reaching head­
quarters that evening, i communicated what the uuartermas­
ter had done. I think the order to collect scaling ladders was 
given on the morning of the 12th. It was subsequent to fix­
ing thé points for batteries, and probably alter they had 
opened their fire. 

U—As far as witness knew, had the said Scott, from the 
morning of the 11th until Chapultepec was carried, any plan 
of attack, except to take that place by a bombardment and 
escalade. ? 

A—I know of no plan other than, as 1 inferred, the desig 
of assaulting Chapultepec by cannonade 011 the 11th, the 
subsequent announcement, (indicated by the collection of 
scaling ladders, and formation of storming parties on the 
evening of the 12th.) to storm it the next morning. 

U—How much time, as far as witness can recollect, wa-
employed after the battle of Molino delRey, and prior to the 
attack upon Chapultepec, at general headquarters, making 
reeonnoissances, in forming depots and bringing distant troop 
nearer to Tacubaya, and moving ordnance stores ? was not 
witness' division constantly employed, during the same pe­
riod, for the same objects ? 

A—I believe most of the time between tlie specified dates, 
all for aught I know, was occupied in the objects embraced in 
the first member of tiie question. In respect to the part of 
the question relating to my own division, 1 answer—yes. 

The Court then adjourned until 9 A. M., on Monday morn 
ing next. 

TWENTY-EIGHTH DAY-Monday, April 17. 

Court met pursuant to adjournment, and the proeeedin 
were read over by the Judge Advocate. 

Lt. RIPLEY recalled : 
Question by Defence—Was witness present upon the 

mound when Mr. Lay came up on the 19th of August last, 
and announced the approach of Major General Scott ; and 
was his tone of announcement loud enough for Major G 
Pillow to hear ? 

*A—I was present 0*1 the mound on the 19th of August, 
when Mr. Lay came up and announced the near approach 
of Gen. Scott from the foot of the mound, and in atone loud 
enough for me to hear. 1 think I was standing at the time 
near Gen. PilJow. • 

U—How long was it, after Gen. Scott arrived upon the 
field, hefore Mr. Lay returned to the mound? 

A—I did not see him for a half or three quarters of an hour 
after Gen. Scott's arrival. He was then returning fo the 
mound from the position of Magruder's battery, and 1 met 
him about half way. 

Question by Prosecution—The witness has heretofore 
given in his evidence reasons for knowing or believing 
that. Maj. Gen. Pillow was not at the quarters of Maj. Gen 
Scott 011 the 9th and 10th September last, nor until the nigh 
of the 11th; he has al.-o spoken of the said Pillow passing 
from the battle-field of the 8th (Molino del Rey) to the 
hacienda San liorga. Did not the said Pillow call at the 
said Scott's quarters, in Tacubaya, and there breakfast 
lunch, or dine, before proceeding to the said hacienda, 
the said 8th of September? 

A—1 think I stated, in my evidence before, that I rode 
from Tacubaya af:er the battle of Molino del Rey, wil" 
Gen. Pillow, to the hacienda San IJorga. 1 came into T; 
cubaya from the battle-field by a different road from the 
one by which Gen. Pillow came in. I stopped some little 
time at the quarters of my own regiment; afterwards rode 
down to Gen. Scott's quarters ; Gen. Pillow came from Gen 
Scott's quarters shortly afterwards, mounted his horse, and 
rode oft". What happened in ihe quarters, I know nothing 
of; I don't think 1 was in there. This was about two or 
three o'clock in the afternoon. 

Lt. RAINES, A. D. C., duly sworn 
U—VV'a»witness with Gen. Pillow at Piedad, on the 9th 

of September ? If so, he will state what message he bore to 
Gen. Scott from Gen. Pillow. 

A—I was at Piedad 011 the 9th of September, and was 
dispatched by Gen. Pillow with a message to Gen. Scott at 
Tacubaya, to detail the re-ult of a reconnoissance made by 
Gen. Pillow and myself. 

Having arrived at Tacubaya, I gave General Scott the 
information that the works ot theenemy in the neighborhood 
of Piedad, or rather the works about San Antonio, were 
in an incomplete state. I informed Gen. Scott, in addition, 
that there were two guns that bore upon our position, with 
some two or three more at the other end of the line of 
trenchments, but that Gen. Pillow supposed there was a 
less number of guns than what 1 have stated ; that the 
my had a very large force of laborers engaged in rapidly 
perfecting their line of works, and, consequently, General 
Pillow requested that the General-in-chief would come him­
self, if his time served, to look at the position of things 
but that if he was not able to come himself, to send hi 
engineers. The General-in-chief replied that he had already 
intended, or resolved, not only to make a minute reconnois­
sance, in persorr, of the works in question, but also to send 
the most, if not all, of die engineers for the same purpose,, 
and to inform Gen. Pillow, that he would follow me rapidly 
to Piedad. 

U—Witness will state, if after Gen. Pillow established hi 
quarters at Piedad, he was absent at any time sufficiently 
long to go to Tacubaya. Witness will also state at what time 
sn the eveningof the llt.li Gen. Pillow left with his command 
for Tacubaya, previous to the assault on Chapultepec. 

A—1 am under thâstrong impression, that during t he inter­
val in question, that Gen. Pillow was not absent from Pie­
dad a sufficient. length of time to go to Tacubaya and return. 
General Pillow's command left Piedad about eight or nine 
o'clock, P. M.; nearer nine than eight. I should think, for Ta­
cubaya, where he and his command arrived probably be­
tween ten and eleven. 

U—Was witness himself at Piedad during the whole time 
previous to the departure of the command on the evening of 
the 11th, excepting the time occupied in bearing the message 
to Gen. Scott on the9th ? 

A—I was at Piedad or its neighborhood, during the time 
specified, it is my impression. 

U—Witness wil! state, if within his knowledge, whether 
Gen. Pillow was absent from Piedad on the night of the 9th 
or before ? Ä 

A—I feel quite surethflhe was not absent during the day 
of the 9th, or the night of the 9th. I feel pretty sure that he 
was not absent on tfie night of the 9th. 

U— Witness will state, if he knows, what were Gen. Pil­
low's views relative to the Tacubaya armistice, before that 
measure was consummated; and what induced Gen. Pillow-
to address a note to Major-General Scott on that subject ? 

A—On the 22d of August last Gen Pillow, as returning 
from an interview with the Commander in-chief, at. Tacu­
baya to M iscoac, and entered into the following conversa­
tion, in substance, with myself " Well, our armistice has 
been determined on by Gen. Scott, who has appointed, or is 
about to appoint Commissioners to fix on its terms." T a^ked 
" WThat are those terms ?" He replied, " Chapultepec was 
not to be required to be given up, leaving it in the hands of 
the enemy, and the army were not to have general access to 
the city." 1 replied " I was very sorry for it : that the Gene­
ral-in-chief had a very great popularity in the army, which 

ould be raised to enthusiasm by his takinir forcible posses­
sion of the city of Mexico, and I thought, the armistice, par-
ticularly its terras, would not be received by the army with 
much favor.'-- Uen. Yillow replied, " he thought so too; 
that he wasoppo ed to any armistice, particularly one which 
did not require Chapultèpcc to be placed in our possession." 
1 asked "if he had expressed himself in these terms to the 
General-in-chief ?" He said "he had not, or had not done 

strongly." 1 do not know which, " because the General-
in-chief did not like opposition to his view«." I replied 
"that 1 thought it due to the General-in-chief, on the terms 
of intimacy which rested l»etween them, that he should have 
expressed himself freely on the subject." He said then "that 
he should write a note, giving his opinions in relation to the 
armistice, which he wished I snould take to the Commauder-
iu-cliief. as I could probably obtain an interview with him, 
having formerly been an Aide-de-camp, and could express to 
him more clearly, possibly, than the note would do, his opi­
nions on the subject, on our arrival at Miscoac." Gpn. Pil­
low wrote a note and read it to me. 1 observed " it was 
useless for nie to return to Tacubaya with the note, as the 
General-in-chief's time was so much occupied that I would 
have 110 means of obtaining a personal interview." By 
whom it was sent, if ever sent, I do not kpow. 

U—Witness will examine the note before ihe court, and 
say if that is the note retorted to in his testimony ? 

A—J judge it to be the same note ; there is the same sub­
stance in it. % 

U—Witness will «täte if he knows at what date that note 
was written, and what he knows, or has'reason to believe, 
concerning the channel by which it was transmitted ; 

A—1 judge it to be on tbe 22dof August, because it was the 
next day aller arriving at Miscoac. , , 

Ci—Was witness close to General Pillow's person when he 
as wounded. If so, state whether he picked, up the ball 

that struck him, and what was its size? 
5 wiihin about three or four yards of Gen. Pillow 

at the time, and picked up the shot that struck him—a large 
size grape shot, over an inch in diameter. 

U—Witness will state if he left San Agnstin in company 
ith Gen. Pillow on the morning of the 19th of August, 

1847; aud it*>o, state what time he left there that morning ? 
A—I did leave with Gen. PilJow at the time in question ; 

he had been delayed a few minutes for the saddling ot my 
horse, which had just been brought in, having been lost the 
day before. As I was awakened out of asleep, and much 
engaged immediately afterwards, my attention was not 
called to the time of day, though my impression is that it was 
before sunrise. . 

U—Witness will state it he was separated from General 
Pillow on the 20th of August, by being struck by a cannon 
ball. And state also, when and where witness joined Gen. 
Pillow after the battle of Churubusco? . 

A—I was separated from Gen. Pillow a few minutes before 
the time specified, and remained separated for the reason that 
I could not find him afterwards, as I supposed he was on 
One side of the road, whereas he was on the other at the oc­
currence in question. When I next saw him, it was at or 
near the Portales, a short time after I returned from accom­
panying Kearny's charge a short di«tance. 

U—YVhere was General Pillow tirst placed after he was 
brought into the work at Chapultepec, and before being car­
ried into the building ? 

A.—I know nothing of it personally. 
Q. by prosecution—Had the witness, at the time he was 

sent by Major Gen. Pillow to Gen. Scott, on the 9ih of Sep­
tember, any information that said works had already been 
examined bv engineers from general headquarters? 

A.—Yes: I think they had been; 1 do 11 t know that they 
were underexamination at that moment. 

Ù.—Did witness iearn from Maj. Geu- 1 njow, at. the time 
of his conversation, on the 22d ot August, that said I lllow 
had not been appointed çn the commission . and what fur­
ther information did said Pillow' give the witness concerning 
the instructions to the Commissioners? , 

A.—Gen. Pillow told me  he was not on the Commission; 
he had not been appointed. He declined giving me any in­
formation in regard to the instructions at that time. 1 re­
quested him to do so, but he declined. 1 do not know whe­
ther what I have stated in refereuce to the Castle ot Chapul­
tepec, and access to the City, was in the instructions or not. 
If so. he said nothing about it. 

U.—Wa< Brigadier General Piercc present when the note 
of Gen. Pillow to Gen. Scott concerning the armistice was 
produced—and, if so, was the note read to said Pierce ? 

A.—I have no recollection of any connexion ot Gen. 
Pierce with the note, except by hearsay : it may have taken 
place ; if so, 1 have forgotten. He may have been present : 
he was present that afternoon at our quarters, for he lived 
in the next room adjoining. , 

U.—Does the witness chance to know whether Mr. r reaner 
was present when the said note was produced and read ? 

A.—I do not recollect—I cannot call it to mind—he may or 
may not have been. He was at our quarters once or twice— 
perhaps more times—1 do not recollect as to that particular 
time. 

U.—How long, as far as witness can judge, had Valencia's 
entrenched camp been carried before Maj Gen. Pillow ar-
rived'at the camp, on the morning of the 20th of August last? 

A.—When we were near the foot of the Mound, next to 
San Agustin—where the wagons and teams were clustered, 
not being able to get any farther—we learned that the battle 
was then going on; we advanced beyond the mound into 
the open neJds, where we stopped for a few momenta for 

Gen. Pillow to observe the enemy's entrenchments with a 
spyglass, when we saw that our troops were in the work, 
either in a part or the whole of it, when Gen. Pillow sent 
Mr. Ripley back to report it, and we galloped rapidly^for­
ward—as rapidly as we could, considering the nature of the 
ground. 

U—Does the witness chance to know in reference to the 
point ot time ot the capture of the work at Chapultepec, on 
the 28th of September, at what time Major-General Pillow 
was brought into the work ? 

A—I can state, then, that Gen. Pillow being at the foot of 
the hill while the assault was going on, there was a shout 
raised by our troops, and 1 was requested by Gen. Pillow to 
ascend the hill where the assault was going on, and see what 
it meant. I did so rapidly, and arrived at the crest of the hill 
in time to pass over with the rear troop» into the work. The 
shout was raised ou the rush of our troops, in the excitement 
of the moment, and I continued on with the troops nearly to 
the East end of the body of the work, before 1 recollected 
that 1 had to go back and report, to General Pillow. I re­
turned as rapidly as I could among the men, to the foot of 
the hill. Gen. Pillow had been removed, and was being 
carried up the hill: I missed him 011 the way, and it was some 
little time before 1 saw him in the work. 

C I —  Had the Mexican garrison been captured, killed and 
driven out of the work when witness left it to seek Maj. Gen. 
Pillow ? 

A.—It had. There was a fire going on, but I took it to be 
a fire from our own troops in the Castle on the enemy, down 
into the grove below on the east side, and a return lire from 
the enemy. 

U.—The witness h a «"Said, that in returning from the Castle 
he missed Maj. Gen. Pillow. Will witness describe, as near 
as he can, the route taken by witness in returfiing, as well as 
that of Gen. Pillow in ascending the hill ? 

A.—In coming down to the foot of the hill, and arriving at 
the place where Gen. Pillow; had been, not finding him 
there, I went first to the left of the hill looking up the slope. 
Finding he had not been taken in this direction, which at the 
time was impracticable, I returned to the place where he had 
l>een ; supposing that he might have been taken to the Molino 
del Rey buildings to have his wound dressed—I proceeded in 
that direction until 1 found such had not been the case. 
There was but one other patii~to get off by, and that-was the 
one leading up to the camp, which ascended the hill, which 
hence "must have been the course by which he was carried. 

Ci.—Was there any fire from the enemy upon or in the di­
rection of the witness, when he ascended or reascended the 
hiir? 

A.—None, necessarily, since I was upon the western por­
tion of the hill, where ail ;the firing had entirely ceased. 

U.—At what point, about the foot of the hill.did witness 
leave Gen. Pillow when heasfcended it ? 

A.—1 think a little to the right of the centre of-the base 
of the hill, looking up. The centre of the base being deter­
mined by drawing a tangent to the hill parallel to the front 
of the woods. He was to the right of that point. 

U.—Does the witness chance to know that after the battle 
on the 8th of September last. Gen. Pillow called at the quar­
ters of Gen. Scott at Tacubaya, and how long did he remain 
ther 

A.—My memory is indistinct as to the time he remained. I 
know that he called there, because 1 called with him. 

U.—Did Maj. Gen. Pillow remain at Gen. Scott's quarters 
after the battle of the 8th September, 10,15 or 20 minutes, or 
what length of time did he remain at Gen. Scott's quarters, 
and did Tie breakfast, lunch or dine there on that day ? 

A.—He did not breakfast there to my knowledge, on the 
morning of the battle, rs I was behind him. 1 think lie 
lunched there—that Is my impression—I will not be certain. 
O11 his return from the battle-field as to the length of time, as 
I said before, my memory is indistinct, but I think over, or at 
least, 20 minutes, if he lunched there. 

U.—What does the witness know concerning a personal 
combat between Maj. Gen. Pillow, in or about any of the 
battle-fields of Mexico ; or what does tjie witness know of 
thesaid Pillçw having slain with his own hand any hostile 
Mexican officer or man ? 

A.—Nothing, personally. 
Q..—Iiy Defence: Where were the wagons of which wit-

-, 3ss spoke as having been the place where Gen. Pillow got 
the first, information that a battle was going on, and did or 
did not the party ride 011 rapidly from that point to the place 
where the glass was first used ? 

A.—1 think the place referred to was at the foot of a slope, 
at the bottom of the hill of Tecatenec. My recollection of 
the ground is not very distinct, as 1 have not been oterthe 
ground since that time, lt took us but a few minutes to ride 
over the ground to where the spyglass was taken out, anil we 
galloped with greater rapidity over the ground than we would 
have done under other circumstances. 

U—At the lime the enemy's works were observed with the 
glass, witness will state whether Gen. Pillow did uorsay he 
saw the enemy retreating? 

A—1 don't recollect that remark. Ï saw myself what T 
took to be the enemy in retreat ; but it might have been our 
own troops. I had no gla^s. 

U—Was not Gen. Pillow's command, and a portion of 
Gen. Twiggs's, still in and near the works when he entered 
them? 

A—Yes.' The 4th Artillery of Gen. Twiggs and Cauwal-
ader's brigade, or a portion of it, was in the works, or near it, 
when we entered. A portion of his command was in the 
works, and I believe the remaining portion was at the bridge 
soi A150 yards off. 

U—What orders did Gen. Pillow give witness about detail, 
ig the 14th Infantry to guard the prisoners, and what duty 
as given the witness to perform ? # t  . 
A—Orders were given to the 14th Infantry by himself in 

person. 1 think, to guard the prisouers, having detached me a 
lew minutes previously to where the prisoners were, to see 
that they were properly taken care of, and to take a list of 
their name? and rank, which I did, and gave to Col. Hitchcock 
that same morning. I don't know what regiment I answered, 
taking it from the question ; 1 think it was the 15th—Major 
Woods, I know, was there. 

U—Was Gen. Pillow necessarily detained sometime to 
...ako arrangements to guard the prisoners, &c., before he 
could leave to assume the command of the troops ? 

U—Witness says he entered the works with the rear of the 
troops ; will he say what part of the work he entered ? 

A—I entered at the centre of the west front ; I call it so, 
thoueh it is "not exactly the west front, but yet it is not the 
south front. I crossed on a couple of ladders thrown across 
the ditch, and over which a considerable body of the troops 
passed, for they were jumping into the ditch and scrambling 

I) in all directions. 
Ci—Did Gen. Pillow retain witness near him after being 

wounded ; did he continue to give orders to his division ; 
does the witness knowtliat he ordered three times the troops 
to charge the Redan after being wounded : did he give orders 
to Capt. Hooker and to Cols. Andrews and Clarke, and Gen. 
Cadwalader ? 

A—At the time Gen. Pillow was struck by a grape shot, 
I advanced towards him as rapidly as the mud and water 
intervening would permit, ihiswas near the open space in 
"ront of the wood at the foot of the hill, probably twenty or 
liirty paces from the open space. Uptotliis-point our troops 

under Gen. Pillow's command had advanced rapidly driving 
theenemy entirely out of the grove. They were here checked 
by a hea\ y lire from the Redan, about forty yards off". Gen. 
Pillow at this moment was being assisted by some officer to­
wards the root of a tree a few paces to his left and front. He 
shouted out loudly a* he was being assisted Che was still en­
deavoring to walk) " forward men—forward men !" this he 
repeated several times. Finding him in great pain, endea­
voring to advance, I told him to keep quiet and to take a 
.seat at the foot of the tree, and we Cmeaning his staff) 
would attend to his troops, lie then pointed to the left, 
looking towards the hill where the largest portion of our 
troops were still in check, telling me to urge them forward. 
At tiiis moment a considerable portion of them rushed up the 
side of the hill at the Redan, and after some little time I 
urged forward the remainder. I now returned to Gen. Pil­
low, and found near him Col. Andrews, to whom he was 
saying something. 1 observed to him that Gen. Cadwalader 
was but a few paces oft"; he told me to tell him of his situa­
tion and to re<inest, his personal attention to all his command 
on the hill. I think it was at this time or just before that he 
dispatched Lieut. Ripley to bring up a portion of Worth s 
division. Capt. Hooker, some little time alter this occur­
rence, while Gen. Worth's troops and Clarke's brigade had 
advanced to the 4'oot of the hill, came down the hill and 
reported to Gen. Pillow, and requested permission to take a 
regiment in the direction he wonld point out. While«the 
troos were clustered on the top of the hill, waiting for the 
arrival of the scaling ladders, they were probably some fifteen 
or twenty minutes in- that position—I was repeatedly sent up 
the hill to report the situation of things at the moment. 

Question by Prosecution—The witness has spoken of a 
hill near which certain wagons were clustered.-. Does the 
witness mean the hill from which the enemy were observed 
011 the 19th of August, or some hill nearer San Agustin ? 

A—There are too hills, ohe the mound from which the ene­
my were observed 011 the 19th of August, and one immedi­
ately adjoining, higher and in the indirection of SanAgustin; 
1 think it was at the foot of this highest hill—the latter hill-
that the ascent spoken of is located, where the wagons were 
stopped. 

U—At what distance from the nearest point of the ditch 
' the work is it. to the spot where Gen. Piliow was laid first 

after being wounded, by the shortest line; and how far is it 
by the road taken by said Pillow to the eat.eof Chapultepec, 
from the spot where said Pillow was laid ? 

A—I think it is about forty yards from the ditch to the 
crest of the hill, and about twenty from that to the Redan, 
and about twenty to where Gen. Pillow was laid, all in the 
same line. 1 should suppose it some seventy yards to the 
round battery on the rampart, not exceeding that, and about 
as much irom there to the gate of the Castle. 

Lieut. SAMI EL BOYP DAVIÏ», 14th Infantry, recalled. 
Question bit Defence—Witifess will state whether or not he 

returned to Gen. Scott on the 20th of August from General 
Pillow, to ask Gen. Scott, (after stating the movement* of the 
troops,) to send Gen. Worth against the rear, while he. Gen. 
Pillow, would attack San Antonio in front; and what was 
Gen. Scott's reply ? . _ 

A—Gen. Pillow sent me back from a village near Loyoa-
cau, (I do not remember now its name,) to inform General 
Scott that he had driven theenemy before him, and that with 
Gen. Worth's cooperation—he attacking in front öan Anto­
nio and Gen Pillow attacking in rear, t hey might easily take 
the work. 1 met Gen. Scott inside of the fortifications at 
Contreras—I communicated to him what Gen. Pillow had 

rected me to sav to him. Gen. fecott replied that he vyas 
then arranging in his mind the instructions he was to.->end to 
Con Worth; and directed me to tell Gen. Pillow-to proceed 
cautiously—those were the words he used—and I am under 
the impression, that he said he would soon overtake General 

P'(V°ïy Prosecution—Did the witness leave Major General 
Pillow near the first village or the next, or the third or fourth 

do not remember how many villages are passed, but 
it took me about twenty minutes' fast riding to get to Con­
treras from where I left Gen. Pillow. 

U.-WThen the witness met the said Scott was the said 
Worth with bim, or had the said Worth aheady gone back 

t0!a-IAÄ?see Gen. WTorth. and did not know whether 
he had been at Contreras or not, 

U —Did not the said Scott say to the witness that he had 
already sent Gen. Worth back to San Antonio with lnttruc-
tions relative to the attack on San Antonio ? 

A —Gen. Scott told me, as I answered before, that he was 
then arranging in his mind the instructions he was about to 
send to Gen. Worth. Those are nearly the words he used, as 

ell as I can remember. -
Capt. EDW ARD BOGARDÜS, 14th Infantry, duly sworn. 
Q. bu Defence.—Wltness will state what he knows about 

the order given to Gen. Cadwalader on the 19th of August, 
to go forward to support Coi. Riley. # 

A.—The regiment to which I belonged—the 14th—halted 
immediately where Gen. Pillow stood, for some 10 or 15 min­
uses. While there, an aid came from the Pedregal. 1 think 
Capt. I)ea< stated that he was not able to overtake Col. F iley, 
and that he had gone as far as he conld with a horse, and 
some distance on foot. Gen. Pil/ow was very particular in 

nininng the direction he had been, and tbe precise direction 
Jol. Riley had taken; he (Capt. Deas) pointed out a certain 
tree as the place where he had been, and a steeple as the 
direction Col. Riley had taken. During the conversation, he 
expressed a great fear of Col. Riley's being in difficulty, lrom 

large force in the village, or a reinforcement—I did not 

understand which. Gen. Pillow remarked that he had or­
dered Col. Riley across the Pedregal, to attack the enemy's 
left and rear, and ordered Gen. Cadwalader's brigade to go 
immediately to his support—which was forthwith put in 
motion across the Pedregal. 

Lieut. NELSON MCCLANNEHAN, 14th Inf., dulysworn : 
Question by Defence— Witness will state what he knows 

about the order given to Gen. Cadwalader on the 19th of 
August last, and what he understood as the orders given to 
Col. Riley. 

A—As the regiment had halted at the foot of the hill, 
nearly all the men laid down, and I saw Lt. Col. Hebert and 
Major Savage on the toi» of the hill ; joined them. Aller 
I had been there some five or ten minutes, I suppose, I 
t urned to gd to my company ; but seeing Major General Pil­
low and other officers, 1 turned to them. When I arrived 
within a^out one hundred yards of them, 1 saw an officeJ 
come galloping up from the corn-field, and supposing him to 
be a staff officer, I went to hear what he had to say. When 
I got up to the crowd, he turned round on his horse and was 
pointing to a very tall tree ; said he had been there, but 
could go np farther ; that Col. Riley had passed, but he 
could get his horse no farther. Gen. Pillow then gave the 
order to follow Riley's track through the cornfield to that 
tree, (pointing it out), to cross the Pedregal and support Col. 
Riley and turn the left flank, or support Col. Riley, who 
had been sent to do it—I do not recollect which. The regi­
ment was in motion then, and I went to join my company ; 
beam no orders given until we had crossed the Pedregal. 

Ihe Court then adjourned, to meet at 9 o'clock, A. M., 
to-morrow. 

T W ENTY-NLYTH DA Y—April 18,1848. 
Ihe court met pursuant to adjournment, and the proceed 

inns were read over by the Judge Advocate. 
Private DAVID AYRES, CO. H, 15th Inf., duly sworn • 
U—Were you in the battle of Churubusco, and what duty 

were you on that day ? 
A—I was Orderly for Gen. Pillow, and in that battle. 
U—What do you know about Gen. Pillow's firing at or 

killing a Mexican officer. Where was it—and state such cir-
cuinstances as you recollect ? 

A—It was near the bridge or fort around the bridge, on the 
road leading towards where Gen. Worth had been engaged 
with the enemy. I believe the firing had ceased. There 
were some three or four Mexican officers came in the direc­
tion of the bridge or fort where Gen. Pillow was advancing, 
and he drew a pistol aud fired at one of the officers, and one 
of them fell to the ground from his horse. The horse started 
towards where Gen. Pillow was, and he gave directions to a 
soldier standing near him to take the horse ; that is all I know. 
The Mexican officers were moving towards the bridge, after 
the bridge head had fallen. 

U—State if any of Gen. Pillow's staff officers were with 
him at tbe time? 

A—There were none with him at the time ; Lieut. Ripley 
had been sent by'Gen. Pillow to Gen. Scott ; Capt. Hooker 
ha4 lieen sent by Gen. Pillow towards the ehtirch ; 1 don't 
remember the exact words, but it was respecting a flag of 
truce. The Mexicans hoisted a flag, and he gave him direc­
tions to go there. I don't remember the words. Where the 
other staff officers were I do not know. 
_,U—Vyiiat work does the witness mean, that he thought 

Gen. Worth had beerrengaged at ? 
A—I mean the one on the opposite side of the church from 

the bridge, on the main road, by which Gen. Pillow was ad 
vancing. 

General Pillow here proposed that the witness should be fur­
nished with pen. ink, and paper, and be directed by the court 
to make a diagram. 

General Scott, said he had no objection—it was perfectly 
regular, but he begged the court would remember the like 
quest in the case ot Paymaster Rums. 

U—Were the Mexica.i officers advancing rapidly or slowly? 
A—I should call it rapidly. 
U—From what direction, and to what place were the Mexi­

can officers retreating ? 
A—They were retreating from the West, towards the bridge 

surrounded by the fort, that was. 
U—How near were you to Gen. Pillow at the time he shot 

the officer ? 
A—I was within some two rods of him ; it might have been 

nearer * it was a very short distance. 
U—About how far was Gen. Pillow from the bridge fort 

when he shot the officer ? 
A—I could not tell what distance it was ; I could not tell 

the exact distance. 
U—Is witness now acting as Orderly to Gen. Pillow, and if 

not, what is he engaged in ? • 
A—I am not. I am now Orderly for Col. Bonham, of the 

12th Infantrv. 
Ci—How long since witness ceased to act as Orderly for 

Gen. Pillow, and when did he join his company ? 
A—Some three or four days after the battle of the £0th of 

August last, I was sent to my Company ? 
Ci—When did you leave Gen. Pillow, as Orderly, and from 

what cause? 
A—As I said before, it was some 3 or 4 days after the battle 

of the 20th. I can give no other reason unless that Gen. Pil­
low was at Gen. Scott's quarters. I should say the second 
day after the battles of the 20th and 22d, and I was there 
with him, and he came out to start to go home to get his horse, 
The horse's bridle was off, and he told me that I was drunk, 
and did not attend to my duty. I think he saidl had been 
drinking ; and further, he gave the order to Capt. Hooker, in 
my presence, to send me to my Company. 

U—To what soldied did Gen. Pillow give the shot Mexi-
can's horse ? 

A—I do not know ; it was an Infantry man, however. 
U—How came the witness to know that Lieut. Ripley had 

gone to Gen. Scott, and that Capt. Hooker had gone to the 
church. Has the witness' memory been helped, and if so, 
by whom ? 

A—I was with Gen. Piliow when he gave them orders to 
go. My memory has not been helped. 

Ci—When did Gen. Pillow first send for witness on the sub­
ject of shooting the officer, and where was witness stationed 
at the time? 

A—I was stationed at the time at Chapultetec. It was 
somewhere near a month before the Regiment left for Cuer-
navaca. 

U—How many times in all has the witness been sent for by 
General Pillow, and what passed between said Pillow and 
witness ? 

A.—I have been sent for once ; lie asked me then if I was 
orderly for him on the 20th; I told him I was. He asked me if I 
was with him at the time, or knew any thing about his shoot­
ing a Mexican officer ; 1 answered that I believed that I did. 
He wanted me to state [there were two or three officers pres­
ent in the room when I was called in]—he wanted I should 
state the circumstances, and where he was; he wanted I 
should state the circumstances as they were ; I did so ; and 
he said that was all he wanted. I left them, and returned to 
my company. 

U.—At some visit to General Pillow, did not witness sign 
some written statement ? and who drew up the statement ? 

A.—I did not. 
U.—Has not the witness stated to Lieut. Col. Howard or 

some other officer, that he (witness) made more than one visit 
to General Pillow, relative to the Mexican officer ? 

A.—No ; I have not. 
U.—How far from the captured bridge, and on which side 

of the road was it, where the Mexican officer was shot ? 
A.—The distance I do not know ; I cannot state ; it was 

on the west side of the road. 
U.—On which end of the bridge was it where the Mexican 

officer was shot ? Was it at the end next the city, or the op­
posite end ? 

A.—It was at neither end ; but, as I said before, it was on 
the west side of the bridge. 

Ci.—On which side of the creek or canal was the Mexican 
officer shot ? Was it on the side next the city, or the opposite 
side ? 

1 do n't remember, in reference to the canal ; it was on the 
opposite side from the city. 

Ci.—Had any American troops, when the Mexican officer 
was shot, been already advanced beyond the bridge, towards 
the city ? 

A —I think they had. 
U.—Which way did the four Mexican officers appear to be 

hen he (Major-General Pillow) shot one of them ? 
_'hey appeared t 

the bridge, or towards the 
U-—If the bridge had been carried by the Americans, and 

the Americans had been advanced beyond the bridge, what 
reason could the four Mexican officers have for advancing 
upon the 

A.—" The troôps that were at the bridge ?" I will with­
draw that, and say I do not. know. 

U.—How far off were the four Mexican officers when Ma-
jor-General Pillow shot one of them ? 

A-—As 1 have stated before, 1 believe I cannot say ; I 
do n't know. 

Ci.—Were the four Mexican officeis, at the time, approach-
ing as if they wished to attack Americans, or surrender them­
selves as prisoners of war ? 

A.—If I were to decide, I should say, they did not appear 
to me as if they wanted to surrender as prisoners of war. 

U.—Did either or all the Mexican officers fire before or 
after Major-General Pillow shot one ot them ? 

a. 
Mai« 
-They did not fire either l>efbre or alter, as I notieed. 
-Were Major-General Pillow and witness alone when 

the Mexican officer was shot ? 
A.—I have said before, we were not alone ; if not, I say 

now, we were not alone, as there was an Infantryman near 
by, the one to whom he gave directions to fake the horse. 

U —Was there no American present, at the shooting of the 
Mexican officer, but General Pillow, witness and the Infan­
try man ? , . 

A.—Not at that place ; there might have been others near 
by, and I not noticed them. 

U«-How far was General Pillow from other American 
officers and men at the time of the shooting ? 

A .—I could not state ; there were others round on the main 
road ; some that we passed ; how far 1 could not state. 

U —Where were the officers and men of Major-General 
Pillow's command when he shot the Mexican ? 

A.—Where they were, I could notteJI. 
Ci.—Is witness certain there was no American officer pres­

ent with Major-General Pillow when the officer was shot ? 
A.—I am sure there was none with him, at that time, where 

we wçre. 
U.—How did it happen that Major-General Pillow, at the 

time of shooting the Mexican officer, was detached or sepa­
rated from hu command ? 

A.—It is more than 1 can tell ; or, I do not know. The 
fore part of the engageaient, I was holding his horse, and he 
was with his men on frot ; 1 suppose I was in the rear. He 
then came back to where I was, and motioned to meto bring 
on his horse; I took his horse to him, and he rode on on horse­
back. Thf reason that I was not with him. when on foot, 
there was a very wide ditch, which he could not get his horse 
across. He gave me his horse, and told me to lead the horse 
round on the main road, and he would go across with hi§ 
men. He got across the ditch, or undertook to jump across, 
and jump«] into the water ; and I went back through the 
lot, round into the main road, near where they were engaged 
with the enemy, and waited there with his horse until he 
called for it. „ . _ _ . 

U — What became of the shot Mexican officer ? Was he 
killed dead, or only wounded ? and did Major-General Pillow 
and witness go up to him after he fell from his horse ? 

A—I believe he was not killed, but wounded. I saw him 
move after he fell from his horse. What became of him. I 
do not know, for I returned after that on the main ioad, 
where there were some wagons and some men. 
> U—What became of the other three Mexican officers after 

one had been shot? TU»b 
A—I do not know what became of those. They turned 

round and went back the same way.they had come. _ 
U—Was the witness in the rear, and holding Major Gen­

eral Pillow's horse, when the Mexican officer w-as stiot I 
A-No, Sir. 1 was not. He K**" l r  

U—Has the witness 

U—Who requested witness to sign the statement, and who» 
drew it up ? / 

A—Lieut. Ripley, I believe. 
Private BARNARD CARROLL, Co. E, 2d Art'y, duly sworn. 

U — Was witness in the battle of Churubusco, and what 
duty was he on that day ? 

A.—1 was in the battle. I was employed as interpreter in 
the Commissary Department. 

U.—State what you know about a Mexican officer being; 
shot from his horse, and what became of his horse. 

A.—1 went up to the mud fort to the right and front of the 
church. In going there, I found it was still occupied by the 
Mexican troops, and I went back by the road. I heard some 
big guns firing, as I thought, from the bridge head. On look-
ing round to my right, 1 observed the Mexicans retreating 
from the church. One, whom I took to be a Colonel, came 
over in the direction of the road where our trooi>s were, and 
went towards the field. Seeing 1 could not get my horse 
across the ditch, I dismounted and gave him to a musician. 
At this time there came up, as appeared to me, some officers 
mounted. I then crossed the ditch, which I had some diffi­
culty in doing; when crossing, there were some shots fired 
close to the ditch. At the part where I was crossing, on nijr 
going to the other side ef the ditch, 1 observed the officer fall 
from his horse. A voice from among the mounted person* 
on the road, said to me—" My man, you will catch that horse 
for me." I turned round to see who addressed me, and from 
Iiis appearance judged that he was a General officer. 1 tliea 
advanced and caught the horse. Fiom the appearance of the 
saddle and bridle, and sword-scab bard and belt which wa* 
attached to the pummel of the saddle, I believed that"he must 
have been an officer of some rank. A man came to me and 
demanded the horse, but 1 refused to give him up. Lieutenant 
Longstreet next came, addressed me by name, and ordered me 
to give up the horse, which order 1 obeyed. After 1 de­
livered the horse, 1 came out of the field, mounted myowa 
horse, and followed Capt. Kearney's Dragoons within a few 
hundred} ards oftheGarita. After returning to my regiment, 
the circumstance of Lieut. Longstreet's having taken the 
horse from me was reported to Cols. Belton and Garland, aud 
Capts. Armstrong. McKenzie and Brooks. 

LIKTT. DRI:M, 9th Infantry, fo* Defence,: 
U—Were you present at the storming of Chapultepec on 

the 13th September. If so, state what you know of Gen. 
Pillow being wounded and the dispositions made for carrying 
him up the hill ? 

A.—I was at the storming of Chapultepec. Shortly after 
ascending the hill, theenemy being driven from the outworks, 
I was ordered by Col. Andrews to give his compliments to 
Gen. Pillow, and tell him the outworks were carried. I 
obeyed this order, and after informing Gen. Pillow of what! 
knew personally, he directed meto collect some men to carry 
him up the hill. I detailed six men from those I found at the 
foot of the hill for the puruose; and Gen. P. directed me ta 
leave and go to my post. 

U.—What does witness mean by the outworks spoken of 
in the last answer ? 

A.—We were lying at the top of the hill, at the west side, 
on the outside of the ditch, and the enemy was driven from 
hisoidnance on the inside of his works. This was what f 
understood Col. Andrews to mean by the outworks of the 

on horseback. 
er served in any regiment of the 

American army, before joining the 15th Infantry ; and if 
so how was witness discharged from said regiment? 

À—I have. I belonged tx> the 2d Artillery, co. H, com­
manded bv Lieut. Sedgwick. I was under age-about 
20—at the time I was taken out by my guardian, my uncle 
my mother aut horizing him to get me out by a writ of Ha­
beas Corpus. The regiment Jay at Buffalo. 

Question by Defence— W itness has been asked if, npon 
any visit toGen. Pillow, he signed any statement in writing ; 
witness will say whether he has signed such statement at any 
other place, or where? 

A—I have—at the Castle of Chapultepec. 

Castle. 
Ci.—When you returned from Gen, Pillow did you get back 

to the summit before the troops had commenced entering the 
works by their ladders ? 

A.—Yes. 
U —Does witness know the exact time when Gen. Pillow 

was brought into the works, and where he was placed ? 
A.—I do not. 
U-—By Prosecution: Had Col. Andrews, at the time he 

gave the message to witness, then just left the said Pillow 1 
A.—I cannot say. 
U.—In returning from Maj. Gen. Pillow towards the Cas­

tle, was there any firing from the Castle in the direction of 
Maj. Gen. Pillow ? 

A—Yes. I considered a person at the foot of the hill as in 
much more imminent danger than while on the hill. 

U.—What firing was it that witness speaks of when he 
was reascending the hill ? 

A.—The continued bursting of shells, in the wood below, 
at the foot of the hill. 

Ci.—Does the witness know how long Maj. Gen. Pillow 
remained at the foot of the hill after the message of Col. 
Andrews was delivered? 

A.—I do not. 
Ci.—The witness has said there was more danger at the 

foot of the hill than at the top. Does he mean that there 
was more danger where Gen. Pillow lay, or in the grove far­
ther bevond ? 

A.—It w as equally so towards the foot of the hill as it wu 
towards Molino del Rey. 

Ci.—Did the witness leave Lieut. Rains, A. D. C., with 
Maj. Gen. Pillow, or had the said Rains preceded witness ? 

A.—I do not remember to have seen Lieut. Rains. 
U.—By Defence : At the time Gen. Pillow directed wit. 

ness to have him carried forward, what did Gen. Pillow say 
concerning his exertions to be carried forward before ? 

A.—He told me that he had used some exertions to have 
been carried forward. 

Capt. CHARLES SPRAOI E, 9th Infantry. 
Ci.—Was witness present at the storming of Chapultepec? 

If so, witness will say whether he saw Gen. Pillow after he was 
wounded, and what occurred between witness and Maj. Gen. 
Pillow. 

A.—I was present at the storming of Chapultepec. My 
regiment was advancing through the woods. We had ar­
rived very near the base of the hill, when there was a moment­
ary pause by all the troops, and a heavy fire of infantry was 
pouring from the hill. Col. Random had had some of his regi­
ment in advance, and had arrived at the foot of the hill, lie 
was standing and pointing up the hill with his sword; and I 
think he gave the order to cease firing, as it endangered some 
of our own men—I thi ik Voltigeurs, who had got part way 
up the hill. I then went back, in obedience to the order to 
stop the firing, to my rear, as well as to bring the men from be­
hind the trees. On my return to my position, standing, I 
think, alone, and apparently unable to walk, 1 saw Gen. Pil­
low, a short distance from the hill. The troops were at the 
time rushing by him, and did notseem to heea him at all. I 
immediately went up to him and asked him if he was hurt: he 
replied he was. I then attempted to assist him myself, but 
found I was unable, as he required my entire strength tosus-
tain him, being so badly hurt, I suppose. I then directed some 
men to assist him, and two of them took him to the foot of 
the hill, and seated him, I think, near the root of a tree. I 
then left him and advanced with my regiment. When we 
arrived at the top ot the hill—that is, a short distance outside 
of the ditch—they were lying there indiscriminately—the9t]i, 
15th and Voltigeurs, and did not advance, as I supposed, for 
the want of ladders. I was then directed to go down and re­
port to Gen. Pillow that there were no ladders at the top of 
the hill. 1 did so, and returned to the top of the hill. 

Gen. SCOTT here remarked that he had no questions to 
ask. He would merely observe it had no earthly bearing on 
the specifications. 

Sergeant Louis BATES. CO. E. bth Infantry, duly sworn. 
U—Were you present at the storming ol Chapultepec, 

September 13th last ? 

U—State 'if you saw Gen. Pillow on that day; and if so. 
where you saw him ? , 

A—1 saw Gen. Pillow on the day stated, about sixty or 
seventy paces from the^tch which is at the foot of the hill of 
Chapultepec. . ..  ̂ . ..... 

Ci—Diet yon assjst in carrying Gen. Pillow up the hill 7 
A—Not individually; but was present and went up the hill 
ith the men that did carry him. 
U—Were the Mexicans firing from any part of the work 

on the hill about the time Gen. Pillow started up the hill ? 
A—Yes, sir. . t>1 „ Ä.„ , . 
Ci—Did the firing continue while Gen.Vdlow was being 

carried up the hill, and if not, when did the firing cease ? 
A—To the best of my opinion, the firing ceased from the 

enemy when Gen. Pillow was sixty or seventy paces from the 
main gate, going to Chapultepec. 

Q ,—Where was Gen. Pillow laid when carried into the 
work, and about how long after Gen. Pillow arrived before 
Gen. Scott entered the work ? 

A—Gen. Pillow was laid on a wall or breastwork to the 
right from the main gate leading to the battery commanding 
the main road leading from Tacubaya to the City of Mexico; 
The Commander-in-Chief entered themain gate about twen­
ty or twenty-five minutes after Gen. Pillow entered the works 
or was laid down on the wall. 

Ci—Who is captain of the company to which you belong, 
and who commanded your company on the day mentioned ? 

A—On the day mentioned I commanded Companv E my­
self. At that time Capt. Hunter was the Captain of the Com­
pany, but was not with it. 

Question by ProsecuWhere was witness' company 
at the time he was with Gen. Pillow ? 

A—Part of the company was around me; the 6th Infantry 
. as ordered to the left around the hill, and part of the com­
panies went up the hill, and part around it, so that the com­
panies got scattered, and of course 1 could not keep the run 
of the company until we got into the castle. 

U—How came the witness to lie absent from the attack 
with part of his company, when the castle was yet resisting 
the American troops ? 

A—I was not absent; we only received the order to ad­
vance after the attack had been commenced by the troops 
before, as at the castle. 

U—When Major-General Pillow was going up the hill and 
was yet at seventy paces from the main gate, what firing was 
it that the witness then heard ? 

A—After Gen. Pillow wan removed from the place where 
I first saw him, the firing from the enemy retreating was from 
the part were the storming party first entered the castle; It 

as a sort of scattering fire, which ceased when Gen. Pillow 
was in the distance about which I stated in my answer pre* 

V 'ti—WTas the scattering fire the witness speaks of from the 
castle or from the grove ? 

A—It was from the castle. ...» « , n.,, 
U—Was Lt. Rains, A. D. C.. with Major-General Pillow 
hen the witness saw Gen. Pillow set out from the grove to 

go up to the work of Chapultepec? 
A—1 don't recollect. # ... 
Ci—How many years has the witness been m the Amencan 

army and has he ever deserted from the service ? 
A—The witness declines answering the question. 

LIEUT.-COLO.NEL JOHNSTONE, Voltigeurs, duly sworn. 
U—Was the witness present at the storming of Chapulte­

pec. If so, witness will state the occurrences within Iiis own 
observation, that took place previous to meeting Gen Pillow 
within the work, and who was the first officer senior, towit-
ness, that he saw in the work ? 

A—I was at the storming of Chapultepec. Those around 
me were employed in firing upon theenemy in the woods be­
tween the castle and the battery on the Tacnbaya road, and 
upon the troops within that battery. After the firing ceased, 
finding myself the senior officer, I was endeavoring to get 
the different reeiments re-formed. While that was going on 
I saw Gen. Pillow brought into the work through the main 

ite. He was the first officer who ranked me. 
U—How long did the American troops in Chapultepec 

keep up the fire against the enemy after the work had been 
carried ? . 

A—It is very hard to judge of time under snch circumstan­
ces. I should say from five to ten minutes ; I should think ten 
minutes. . 

U—State what time in connection with the movement al­
ready detailed did Gen. Uuitman's troops come upon the hill, 
and at what time the battery on the Tacubaya road gave 

A—I can scarcely answer the last part of the 
saw from the east end of Chapultepec, and w'"c5 r

# 
occupied last. Gen. Uuitman's troops (the head of his trooi sj 
at an angle of the road, approaching about 150 yards in 

Question by Prosecution—Had the castle feT." ^t 
and how long before witness saw Major-Gen. Pillow Drought 

mA-ThecfUt!e harf been captured, and 
former answer tliai the filing iiad ceaied »hen Gen. PUIow 
was Wicht in. There wai nothing to_ roar»-, the lap» ol 
time between his entrance and the cessation ot tire, lt wa» 

Ü U^An™ntLPwrtn«fh^!°w™»' » P,ort'on of the American 
tmnos enteral the west end of Chapultepec, how long wa.it 
betöre thefinng from the enemy ceased, in the direction of 
throve to the w«t ^ lh time wh n onr tr00p, entered 

tiie west end. and when the Unna ceased, nuit have been nQS 


